
Prace Związku

Protokół z posiedzenia Zarządu Związku 29_09_2015 r. Wieleń (13 Października 2015)

PROTOKÓŁ Z OBRAD ZARZĄDU
ZWIĄZKU MIAST I GMIN NADNOTECKICH

Wieleń, 29 września 2015 r.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatu Czarnkowsko- Trzcianeckiego w poczet członków wspierających Stowarzyszenia „Związek
Miast i Gmin Nadnoteckich” z siedzibą w Nakle nad Notecią.
5. Wytypowanie kandydata Związku Miast i Gmin Nadnoteckich do prac w Radzie Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Warty na okres
kadencji 2015- 2019.
6. Bagrowanie, usuwanie rumoszu, czas pracy śluz- Informacja RZGW w Poznaniu.
7. Podsumowanie kampanii promocyjnej Wielkiej Pętli Wielkopolski- „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka
Pętla Wielkopolski- etap II”, (WRPO 2007- 2013).
Omówienie obecnego stanu ruchu turystycznego na „WPW”. 
8. „Spotkajmy się na Przystani Powiat Nakielski”- film promocyjny (Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju
Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2007-2013 oraz ze środków
budżetu Powiatu Nakielskiego).
9. Prezentacja Związku w Magazynie „Region Plus” (kwartalnik).
10. Informacja z udziału w obchodach jubileuszu 70- lecia Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej im. kmdr. Bolesława Romanowskiego w Nakle
nad Notecią.
11. Propozycje do planu pracy na rok 2016.
11.1. Wnioski ze spotkania z pracownikami ds. promocji, kultury, sportu i turystyki nt. wypracowania wspólnego produktu turystycznego
„Dzieje się w Dolinie Noteci!”- kalendarz imprez nadnoteckich.   
11.2.  „Z  biegiem Noteci”-  spotkania  w  kajaku,  na  motorze,  przy  wędce  !  –  propozycja  organizacji  spływów kajakowych,  spotkań  z
motocyklistami i wędkarzami w celu promocji potencjału turystycznego Noteci.
12. Sprawy organizacyjne XXIX Walnego Zebrania Członków Związku ( grudzień 2015 r. )
13. Dyskusja, wolne wnioski i zakończenie obrad.

Ad. 1-3)
Obrady Zarządu odbyły się w Wieleniu, gdzie gości przybyłych do Ośrodka Kultury „Strzelnica” serdecznie przywitał Prezes Zarządu- Marek
Tchórzka, dziękując na wstępie za gościnę Burmistrz Wielenia- Elżbiecie Rybarczyk i pełnienie przez nią roli gospodarza spotkania. Prezes
powitał również zaproszonych na obrady gości: Magdalenę Żmudę- Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu oraz
Agnieszkę Siłacz- Kierownika Zarządu Zlewni Noteci w Bydgoszczy, a także członków Zarządu Związku. Stwierdzone zostało quorum władne
do  podejmowania  prawomocnych  uchwał-  w  obradach  uczestniczyło  sześciu  członków Zarządu,  w  tym  trzech z  upoważnienia.  Lista
obecności stanowi zał. nr 1. Jednocześnie Prezes Zarządu zaproponował wprowadzenie drobnych zmian do porządku obrad, tak aby na
początku obrad wyświetlony został film o przystani Powiat Nakielski oraz zrealizowany został temat przygotowany przez przedstawicieli
RZGW w Poznaniu. Propozycję zmian przyjęto jednogłośnie, porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:
1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. „Spotkajmy się na Przystani Powiat Nakielski”- film promocyjny (Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju
Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2007-2013 oraz ze środków
budżetu Powiatu Nakielskiego).
5. Bagrowanie, usuwanie rumoszu, czas pracy śluz- Informacja RZGW w Poznaniu.
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatu Czarnkowsko- Trzcianeckiego w poczet członków wspierających Stowarzyszenia „Związek
Miast i Gmin Nadnoteckich” z siedzibą w Nakle nad Notecią.
7. Wytypowanie kandydata Związku Miast i Gmin Nadnoteckich do prac w Radzie Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Warty na okres
kadencji 2015- 2019.
8. Podsumowanie kampanii promocyjnej Wielkiej Pętli Wielkopolski- „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka
Pętla Wielkopolski- etap II” (WRPO 2007- 2013). Omówienie obecnego stanu ruchu turystycznego na „WPW”. 
9. Prezentacja Związku w Magazynie „Region Plus” (kwartalnik).
10. Informacja z udziału w obchodach jubileuszu 70- lecia Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej im. kmdr. Bolesława Romanowskiego w Nakle
nad Notecią.
11. Propozycje do planu pracy na rok 2016.
11.1. Wnioski ze spotkania z pracownikami ds. promocji, kultury, sportu i turystyki nt. wypracowania wspólnego produktu turystycznego
„Dzieje się w Dolinie Noteci!”- kalendarz imprez nadnoteckich.   
11.2.  „Z  biegiem Noteci”-  spotkania  w  kajaku,  na  motorze,  przy  wędce  !  –  propozycja  organizacji  spływów kajakowych,  spotkań  z
motocyklistami i wędkarzami w celu promocji potencjału turystycznego Noteci.
12. Sprawy organizacyjne XXIX Walnego Zebrania Członków Związku ( grudzień 2015 r. )
13. Dyskusja, wolne wnioski i zakończenie obrad.
Głos oddany został także gospodarzowi spotkania Burmistrz Wielenia- Elżbiecie Rybarczyk, która przywitała zebranych w murach gościnnej
„Strzelnicy.” Pani Burmistrz stwierdziła, że Gmina Wieleń jest żywo zainteresowana rozwojem turystycznym, szczególnie w oparciu o zasoby
wodne, których w tym rejonie nie brakuje. Życzyła też wszystkim zebranym owocnych obrad.  
Ad. 4)



W kolejnym punkcie obrad wyświetlony został film pt. „Spotkajmy się na Przystani Powiat Nakielski.” Film promocyjny zrealizowany został
przez Powiat Nakielski.  Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2007-2013 oraz ze środków budżetu Powiatu Nakielskiego.
Prezes- Marek Tchórzka w podsumowaniu tego punktu programu obrad stwierdził, że podobnych miejsc jak tych pokazanych na filmie, na
szlaku noteckim jest jeszcze kilka. Funkcjonują one bardzo dobrze jeśli chodzi o centra poszczególnych miejscowości. Niepokój budzi jednak
fakt, że w coraz gorszym stanie technicznym jest nasza droga wodna, stąd też obecność na obradach przedstawicieli zarządcy drogi wodnej,
których  poproszono  o  przybliżenie  tematyki  drożności  szlaku.  Związek  czyni  starania,  aby  nasz  region  był  postrzegany  jako  obszar
atrakcyjny turystycznie. Prezes poprosił, by realizacja inwestycji i prowadzenie prac bagrowniczych odbywało się w terminach, które w jak
najmniejszym stopniu będą powodowały utrudnienia w ruchu turystycznym. Zwrócił również uwagę na problematykę retencji wody.
Ad. 5)
Głos zabrała p. Magdalena Żmuda- Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Na wstępie stwierdziła, że głównym
problemem zarządcy  drogi  wodnej  nie  jest  problem terminu realizowania  prac  na  szlaku wodnym,  ale  zdobycie  na nie  funduszy.  W
tegorocznym budżecie RZGW posiada środki na remont jednej śluzy, a urządzeń piętrzących jest kilkanaście. Zgodziła się z intencją Zarządu
Związku, aby remonty realizowane były głównie w okresie nieżeglownym. Pani dyrektor zauważyła jednak, że przy środkach finansowych,
jakie są do dyspozycji zarządcy drogi wodnej ważne jest, aby te prace w ogóle były realizowane, choćby w minimalnym zakresie. Wiele
robót  z  uwagi  na  swoją specyfikę  stanowią  prace  wynikowe,  co  do  których  konieczności  realizacji  można  przekonać się  dopiero  po
odwodnieniu danej śluzy. Może się zdarzyć wówczas tak, że zakładany termin remontu zdecydowanie się wydłuży. Śluzy są obiektami
zabytkowymi, ich stan techniczny jest w wielu przypadkach zły i wymagają one poważnych prac remontowych.
Prezes Marek Tchórzka  poprosił  o  przekazanie do Związku informacji  w zakresie  zagrożeń, jakie  istnieją  na poszczególnych śluzach i
potrzebach remontowych, jakie występują na szlaku.
Pani dyrektor Magdalena Żmuda zauważyła, że skuteczniejsze działania w kwestii pozyskania środków finansowych na realizację prac w
obrębie dróg wodnych realizowane są na południu Polski. Tam można zauważyć skuteczne działania parlamentarzystów. Omówiła także
kwestię konieczności zamknięcia śluzy Okole tuż przed imprezą „Ster na Bydgoszcz.” Kwestia bieżącego utrzymania szlaków wodnych też nie
jest łatwym zadaniem z uwagi na ograniczone środki finansowe. Prace bagrownicze, wykaszanie muszą być realizowane, by szlak mógł
funkcjonować. Nie gwarantuje tego jednak budżet na poziomie 2 mln zł. rocznie bowiem zlewnia ma blisko 55 tys. m2 i prace muszą być
prowadzone na bardzo rozległym obszarze. RZGW zamierza przystosować dwie barki do prac bagrowniczych. Planowane jest, aby były one
gotowe do prac w przyszłym roku. Termin prac jest uzależniony od zgód uzyskanych z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Dyrektor
poinformowała,  że  planowane  jest  zorganizowanie  pokazu  sprzętu  do  koszenia  roślinności  wodnej.  Ma  to  między  innymi  na  celu
oddziaływanie na jednostki, które mogą wesprzeć finansowo dokonanie zakupu tego typu sprzętu przez RZGW. Zapewniła, że zarządca
drogi jest otwarty na turystykę wodną.
Szczegółowe informacje  w zakresie  prowadzonych prac  utrzymaniowych oraz  złożonych wniosków w sprawie  pozyskania  środków na
realizację planowanych prac zostały przedstawione przez p. Agnieszkę Siłacz Kierownik Zarządu Zlewni Noteci w Bydgoszczy w prezentacji
multimedialnej  (zał.  nr  2).  Omówiona  została  zabudowa  hydrotechniczna  połączenia  wodnego  Wisła-  Odra.  Przedstawione  zostały
parametry, z uwzględnieniem miejsc najbardziej  problematycznych- narażonych na częste powstawanie wypłyceń. Poruszono problem
pogarszającego się  stanu technicznego śluzy ziemnej Krostkowo.  Omówiono czas pracy śluz oraz dostępność informacji  żeglugowych,
dyskutowano o stanie hydrologicznym szlaku, a także utrudnieniach  żeglugowych na rzece, które udostępniane są na stronie internetowej
zarządcy sieci wodnej. Pani Agnieszka Siłacz zwróciła uwagę na tegoroczne problemy z szybko porastającą roślinnością wodną. Zarządca
drogi wodnej roboty związane z usuwaniem roślinności może wykonywać tylko w określonych terminach i w uzgodnieniu z RDOŚ. Sprzęt
jakim dysponuje RZGW to sprzęt do trałowania przystosowany do cięcia roślinności jednak efekty cięcia byłyby lepsze gdyby roślinność cięta
była na całej szerokości  rzeki  i  zbierana do specjalnych koszy. To wymaga jednak zakupu innego sprzętu. Poruszono także tematykę
wpływu środków chemicznych używanych w rolnictwie  na  porost  roślinności  wodnej.   Zwrócono także uwagę na zawarte w planach
podnoszenie klasy drogi wodnej. Szczególnie ważne są tu ograniczenia wynikające z wymiarów śluz na Noteci. Lepsze byłoby posiadanie
klasy  Ib  w  bardzo  dobrym stanie  niż  klasy  II,  co  wymagałoby  przebudowania  śluz.  Należy  pamiętać,  że  śluzy  są  objęte  ochroną
konserwatorską i wszystkie prace wymagają uzgodnienia z Konserwatorem Zabytków. To wpływa zarówno na koszty prowadzonych prac,
jak  i  na  możliwość  wprowadzenia  udogodnień  pracy  śluz,  które  nie  zawsze  są  możliwe  do  wprowadzenia  z  uwagi  na  konieczność
zachowania historycznej substancji obiektów.
Przedstawione zostały również sprawy planowanych prac remontowych na szlaku wodnym w kontekście ich umiejscowienia w dokumentach
planistycznych, takich jak: „Strategia Rozwoju Transportu do roku 2020 z perspektywą do roku 2030”, „Plany gospodarowania wodami-
Masterplany” oraz „Plany zarządzania ryzykiem powodziowym.” Przedstawiono również wykaz dokumentacji projektowych, które posiada
obecnie RZGW na prace remontowe i inwestycyjne na szlaku wodnym.
Pani  dyrektor Magdalena Żmuda zauważyła, że najistotniejszym dokumentem planistycznym, biorąc pod uwagę możliwości  pozyskania
środków zewnętrznych na realizację inwestycji jest „Strategia Rozwoju Transportu do roku 2020 z perspektywą do roku 2030.” Inwestycje
związane ze szlakiem noteckim niestety nie znajdują się na pozycji gwarantującej uzyskanie dofinansowania. Również na liście rezerwowej
zadania te znajdują się na odległej pozycji. Zaapelowała do samorządów nadnoteckich o podjęcie wspólnych działań zmierzających do tego,
by zadania planowane na Noteci znalazły się w dokumencie strategicznym na wyższej  pozycji. Stan techniczny obiektów hydrotechnicznych
na Noteci  jest zły i  nie pomogą tu już remonty zachowawcze. Konieczne jest realizowanie prac wyłącznie kompleksowo i  w szerokim
zakresie. Ważne tu jest podjęcie działań lobbystycznych, bowiem w tym zakresie południe Polski zdecydowanie nas wyprzedza.
Prezes Marek Tchórzka stwierdził, że spotkanie Zarządu Związku z przedstawicielami zarządcy drogi wodnej ma pomóc w wypracowaniu
rozwiązań, które polepszą istniejącą sytuację.
Pani dyrektor Magdalena Żmuda zaproponowała, aby w kontekście tematyki konieczności zapewnienia drożności szlaku wodnego podjąć
działania lobbystyczne i marketingowe.
Członek Zarządu Andrzej Wiśniewski zauważył, że podjęcie działań wspierających RZGW przez gminy członkowskie Związku nie stanowi
problemu i gminy mogą podpisać List Intencyjny w tej sprawie, bądź też podjęte zostaną uchwały rad gmin podkreślające ważność tego
tematu.
Prezes  Marek Tchórzka zaproponował,  by w trybie  pilnym zorganizowane zostało  spotkanie z  udziałem parlamentarzystów z  regionu.
Konieczne jest zaproszenie również mediów. W dyskusji ustalono, że odpowiednim miejscem na spotkanie byłaby któraś z przystani na
Noteci.
Pan Andrzej Wiśniewski zaproponował, by przygotowane zostało stanowisko Związku w powyższej sprawie, które przekazane zostanie do
gmin. Każdy indywidualnie mógłby porozmawiać w tej  kwestii  z parlamentarzystami ze swojego regionu, a spotkanie mogłoby zostać
zorganizowane w późniejszym terminie.



Pan Piotr Kalamon- delegat Miasta i Gminy Nakła nad Notecią zwrócił się z zapytaniem o tematykę planowanego spotkania, która winna
zostać dokładnie określona. Obawia się, że obecni posłowie nie zdecydują się na udział w spotkaniu.
Pan Marek  Tchórzka zaproponował,  aby spotkanie odbyło  się  w kontekście  sukcesu związanego z budo wą przystani  na Noteci  oraz
obawami członków Związku o dalsze losy szlaku wodnego. Jako datę spotkania, po dokonaniu ustaleń z obecnymi podczas obrad, przyjęto
15 października 2015 r., godz. 10.30. Telefonicznie uzgodniono ze Starostą Nakielskim- Tomaszem Miłowskim, że miejscem obrad będzie
Przystań Powiat Nakielski. Prezes Marek Tchórzka poprosił Dyrektor RZGW w Poznaniu o przekazanie materiałów na planowane spotkanie
oraz wsparcie merytoryczne w ich przedstawieniu. Ustalono, że na spotkanie zaproszeni zostaną parlamentarzyści z regionu, marszałkowie
województw oraz na prośbę dyrektor  RZGW w Poznaniu przedstawiciele Ministerstwa Infrastruktury i  Rozwoju oraz media.  Spotkanie
nawiązywać ma do 15- lecia ZMiGN.  
W dalszej części dyskutowano o problematyce retencji wody. Tu samorządowcy sugerowali, aby jak najwcześniejszą wiosną wody na jazach
zostały przytrzymane. Widoczne jest, że poziom wody jest coraz niższy i problem ten był zasygnalizowany przez rolników gospodarujących
na terenach nadnoteckich.
Prezes Zarządu podziękował przedstawicielom RZGW w Poznaniu za udział w obradach i zaproponował pięciominutową przerwę. 
Ad. 6)
Po wznowieniu obrad kolejnym tematem było podjęcie  uchwały  w sprawie  przyjęcia  Powiatu  Czarnkowsko-  Trzcianeckiego  w poczet
członków wspierających Stowarzyszenia „Związek Miast i  Gmin Nadnoteckich” z siedzibą w Nakle nad Notecią. Prezes Marek Tchórzka
poinformował,  że  rozmowy  w  sprawie  członkowstwa  trwają  także  z  Gminą  Czarnków  oraz  Powiatami  Strzelecko-  Drezdeneckim  i
Gorzowskim. Powiat Czarnkowsko- Trzcianecki  podjął stosowną uchwałę,  która została odczytana podczas obrad. Następnie odczytany
został  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Powiatu  Czarnkowsko-  Trzcianeckiego  w  poczet  członków wspierających  Stowarzyszenia
„Związek Miast i  Gmin Nadnoteckich” z siedzibą w Nakle nad Notecią, który przyjęty został jednogłośnie (Uchwała nr 4/2015 Zarządu
Związku Miast i Gmin Nadnoteckich z dnia 29.09.2015 r.- zał. nr 3).  
Ad. 7)
W kolejnym punkcie obrad przystąpiono do wytypowania kandydata Związku Miast i Gmin Nadnoteckich do prac w Radzie Gospodarki
Wodnej Regionu Wodnego Warty na okres kadencji 2015- 2019. Dotychczasowo kandydatem Związku był p. Franciszek Strugała. Zgodnie z
wcześniejszą propozycją p. Andrzeja Wiśniewskiego delegata Gminy Zwierzyn jako kandydata zaproponowano p. Józefa Ludniewskiego-
Wójta Gminy Santok. Delegat Gminy Santok wyraził zgodę na kandydowanie do Rady Gospodarki Wodnej Regionu Wodnego Warty. Zebrani
zaakceptowali przedstawioną propozycję jednogłośnie (zgłoszenie kandydata - zał. nr 4).
Ad. 8)
Informację w sprawie kampanii promocyjnej Wielkiej Pętli Wielkopolski- „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej
Wielka Pętla Wielkopolski-  etap II”, (WRPO 2007- 2013) przedstawione zostały przez Dyrektor Biura ZMiGN. Przekazano informację o
spotkaniach, które odbyły się w ramach Rady Programowej Projektu oraz konferencji prasowej, która odbyła się na podczas rejsu Wartą z
Czerwonaka do Poznania. W mediach pozytywnie ocenione zostały działania realizowane przez Lidera Projektu- Wielkopolską Organizację
Turystyczną. Związek nie ponosił kosztów finansowych w projekcie. II etap realizowany był z nadwyżek finansowych, które pozostały z
pierwszego etapu. Założenia są takie, że pomimo zakończenia projektu będzie on nadal promowany na targach turystycznych. Związek
zadbał o to, żeby wszystkie miejsca zagospodarowane na szlaku noteckim zostały pokazane w materiałach promocyjnych realizowanych w
ramach projektu. Zrealizowane zostały wszystkie założone cele.
Przedstawiono także wyniki badań przeprowadzonych w zakresie ruchu turystycznego na drodze wodnej. Widoczny jest znaczny wzrost.
Prezes Marek Tchórzka zauważył, że ruch turystyczny jest różny na różnych odcinkach rzeki. Największy ruch jest notowany w pobliżu
przystani wodnych na Noteci i najbliższych śluz.
Ad. 9)
W materiałach pod obrady przekazano delegatom ostatnie wydawnictwo kwartalnika „Region Plus.” Kwartalnik zwrócił się do Związku z
ofertą zamieszczenia publikacji  tematycznej, po negocjacjach udało się obniżyć cenę publikacji. Prezes Zarządu stwierdził, że działania
promocyjne są celowe i ważne jest, by Związek pokazywał swoje działania na różnych forach. Działanie promocyjne jest w tym przypadku
mocniejsze dzięki temu, że w tym samym wydaniu Przystań Powiat Nakielski była promowana przez samorząd powiatowy. Kwartalnik był
rozpropagowany na warsztatach organizowanych przez Marszałka Województwa Kujawsko- Pomorskiego Piotra Całbeckiego w sprawie
rewitalizacji drogi wodnej E 40 (zał. nr 5- 1 egz. kwartalnika „Region Plus”).
Ad. 10)
Kolejną informacją przekazaną podczas obrad była relacja z udziału w obchodach Jubileuszu 70- lecia Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej
im. kmdr. Bolesława Romanowskiego w Nakle nad Notecią- członka wspierającego Związku. Treść grawertonu przekazanego od Związku w
dniu jubileuszu została załączona w materiałach przekazanych pod obrady. We wszystkich wystąpieniach podczas jubileuszu podkreślano
wyjątkowość szkoły- jednej z dwóch szkół tego rodzaju w Polsce.
Ad. 11)
W kolejnym punkcie obrad dyskutowano o propozycji zadań do planu pracy Związku na rok 2016. Prezes Marek Tchórzka poinformował
zebranych o podjętych w br. działaniach, w tym o spotkaniu z pracownikami ds. promocji, kultury, sportu i turystyki nt. wypracowania
wspólnego produktu turystycznego „Dzieje się w Dolinie Noteci!”. To temat trudny do wspólnej realizacji, w sensie organizacji dużej, jednej,
odrębnej  imprezy  pod  szyldem Związku.  Przedstawił  propozycję  projektu  związanego  z  organizacją  cyklu  działań  na  całym  szlaku  o
wspólnym mianowniku pod roboczym hasłem „Z biegiem Noteci”-  spotkania  w kajaku, na  motorze,  przy wędce !  Propozycja dotyczy
organizacji spływów kajakowych, spotkań z motocyklistami i wędkarzami w celu promocji potencjału turystycznego Noteci. Prezes Zarządu
podkreślił, że będą dopiero opracowywane wspólne materiały promocyjne. Ważne jest, aby działania te były związane z rzeką.
Przedstawiono wnioski ze spotkania, które odbyło się 29 kwietnia br. w wieleńskiej „Strzelnicy.” Dyskutowano o wspólnej, celowej promocji.
Z uwagi na to, że spotkanie odbyło się już w trakcie sezonu turystycznego postanowiono, że wspólny kalendarz będzie tworzony na rok
2016. W budżecie Związku muszą być zabezpieczone środki  finansowe na symboliczny udział w poszczególnych imprezach-  na zakup
pucharu, baneru promocyjnego, czy też drobnych nagród w konkursach związanych z tematyką wodną. Wspomniano tu o imprezie, która w
tym roku odbyła się pod szyldem Związku- „Notecki Półmaraton im. Józefa Nojiego,” który odbywa się w gminach Drawsko, Krzyż Wlkp. i
Wieleń. Powinny zostać zachowane materiały promocyjne drukowane- mapy, bo o takie materiały najczęściej pytają turyści. Materiały te
będą opracowane po zakończeniu roku, bowiem na dziś jeszcze nie została rozstrzygnięta sprawa dodatkowego członkowstwa powiatów.
Prośba  pracowników  ds.  promocji  była  również  taka,  aby  rollup  z  logo  Związku  został  zakupiony  i  przekazany  do  każdej  z  gmin
członkowskich.  Podczas  imprez  nad wodą stanowiłby on element  promocyjny tak,  aby  logo widoczne  było  na każdej  z  tych imprez.
Wspomniano także o cyklicznej imprezie - Konkursie Fotograficznym im. Mariana Bakinowskiego, gdzie Związek jest jednym z fundatorów
nagrody specjalnej. 



Prezes Marek Tchórzka w podsumowaniu stwierdził, że jedna impreza duża jest nierealna do zorganizowania z uwagi na koszty. Związek
może natomiast zaistnieć na imprezach, które już funkcjonują nad wodą na całym szlaku. Konieczny byłby jednak udział każdorazowo
przedstawiciela Związku w takich imprezach. Jednocześnie wymagane byłoby dużo większe zaangażowanie pozostałych członków Zarządu,
bowiem nie jest możliwe, aby Prezes Zarządu i Dyrektor Biura uczestniczyli w sezonie we wszystkich imprezach na szlaku. Ważne jest, aby
na każdej z tych imprez pojawił się ktoś, kto powie kilka słów o Noteci pod kątem działań Związku oraz będzie promować jednocześnie
kolejne imprezy, które odbywają się na szlaku w sąsiednich gminach. Konieczne jest tu opracowanie wspólnego kalendarza imprez tak, aby
turysta uczestnicząc w jednej imprezie posiadał wiedzę, że w kolejnych tygodniach imprezy będą odbywały się innych lokalizacjach. Prezes
Marek Tchórzka zaproponował, by wejść w kontakt z przedsiębiorcami wypożyczającymi łodzie tak,  aby przedstawiciel  Związku drogą
wodną dostawał się na imprezę- byłoby to prawdopodobnie zapamiętane przez turystów i Związek utkwiłby w ich świadomości. Chodzi o to,
aby ustalony został kalendarz imprez na przyszłoroczny sezon, które miałyby promować działalność Związku.
Pan  Andrzej  Wiśniewski  uznał,  że  na  każdej  imprezie  można  promować  kolejną  na  szlaku,  ponieważ  te  działania  nie  są  dla  siebie
konkurencyjne, a mogą pomóc w promocji Związku i szlaku wodnego. Może to być pięć minut na scenie tak, aby zapromować imprezę w
kolejnej  lokalizacji.  Każda  z  imprez  ma inną charakterystykę  i  inne atrakcje.  Zebrani  zgodzili  się  z  tym,  że warto podjąć  taki  rodzaj
promowania imprez. Do gmin skierowane zostanie pismo w sprawie wyznaczenia jednej imprezy, na której będzie możliwe promowanie
Związku. Jednocześnie członkowie Zarządu zobligowali się do udziału w tych imprezach na swoim terenie.
Przedstawiciel  delegata Miasta i  Gminy Ujście- Przemysław Zdunek stwierdził,  że w Ujściu  jest  impreza,  która idealnie  wpisuje się te
działania. Są to „Wianki na Noteci”- impreza do tej pory lokalna, od przyszłego roku ma mieć inny charakter i szerszy oddźwięk. 
Następnie p. Marek Tchórzka przedstawił propozycję spotkań nad wodą określonych grup: motocyklistów, kajakarzy, wędkarzy. W zakresie
spływu kajakowego proponuje się, aby spływ rozpoczął się od najdalszego możliwego miejsca w województwie kujawsko- pomorskim.
Kajaki mogłyby być wypożyczone z przystani w Drawsku i Czarnkowie. Zadaniem gmin członkowskich byłoby zapewnienie uczestników
sztafety kajakowej oraz spraw logistycznych pod względem transportowym, noclegów, wyżywienia itp. Ważne jest pokazanie jedności-
konieczny  byłby  udział  poszczególnych  gmin  na  poszczególnych  etapach.  Równie  istotne  jest  medialne  nagłośnienie  przedsięwzięcia.
Dyskutowano tu również o spływie kajakowym w kontekście drożności szlaku wodnego. Związek mógłby pokryć koszty osobowe, a gminy
członkowskie  mogłyby włączyć  się  finansowo w zakresie  spraw transportowych, czy wyżywienia  uczestników.  Prezes  Marek  Tchórzka
stwierdził,  że  Związek  w  pojedynkę  nie  jest  w  stanie  zorganizować  takiego  przedsięwzięcia.  Jedynie  przy  współpracy  z  gminami
członkowskimi takie przedsięwzięcie ma szansę powodzenia. Na szlaku można włączyć do współpracy również gminy, które nie są obecnie
członkami Związku. Można przy realizacji takiego projektu zrealizować zadania z fotografowaniem Noteci z wody.
Alternatywą spływu kajakowego są zawody wędkarskie, które mogłyby zostać zorganizowane w każdym z województw. Zdaniem Prezesa
Zarządu realizowane winny być działania spójne dla całej drogi wodnej. Jego zdaniem takim działaniem winny być w pierwszym roku spływy
kajakowe. Najtrudniejsza jest organizacja takiej imprezy w pierwszym roku. W kolejnych latach będzie zdecydowanie łatwiej, ale konieczne
jest podjęcie decyzji odnośnie podjęcia ryzyka organizacji takiego przedsięwzięcia.
Zebranym przypomniano, że na kolejne Walne Zebranie Związku do wypracowania będą dwie uchwały związane z preliminarzem kosztów
oraz planem działania na przyszły rok. W tym zakresie Biuro Związku prosi wszystkich członków o propozycje do planu pracy.
W podsumowaniu p. Marek Tchórzka zapytał zebranych o akceptację pomysłu w zakresie wspólnej promocji imprez na szlaku noteckim z
udziałem członków Zarządu. W tym względzie członkowie Zarządu obecni na obradach zaakceptowali  propozycję. Również w zakresie
organizacji spływu kajakowego uzyskano wstępną akceptację członków Zarządu- sprawa winna zostać jeszcze poddana pod dyskusję w
szerszym gronie  podczas  obrad  Walnego.  Prezes  poinformował,  że  kolejne  propozycje  do  planu  pracy  będą  związane  z  rozmowami
prowadzonymi  z  RZGW w zakresie  drożności  szlaku wodnego oraz  przedstawicielami  UMWW w zakresie  finansowania  zadań budowy
infrastruktury turystycznej. W dyskusji ustalono, że w planie zadań na rok 2016 winny zostać zachowane działania związane z udziałem w
wydarzeniach  targowych.  Ponadto  zaproponowano zabezpieczenie  w  przyszłorocznym planie  pracy  i  budżecie  środków związanych  z
udziałem w konferencjach i warsztatach tematycznych.
Wspomniano  również  o  proponowanym  temacie  rozbudowy  Strategii,  która  została  zgłoszona  podczas  kwietniowego  spotkania  z
pracownikami ds.  promocji.  Członkowie  Zarządu  w tym zakresie  stwierdzili,  że  w chwili  obecnej  nie  ma  konieczności  aktualizowania
Strategii, a jej zapisy są wystarczające do bieżącej działalności prowadzonej przez Związek. 
Dyskutowano także o formie, w jakiej miałyby zostać przygotowane nowe materiały promocyjne. Tu zauważono, że ważne jest wejście w
nowe technologie. Zaproponowano, że oprócz wydawnictwa mapowego konieczne jest zmodernizowanie strony internetowej pod kątem jej
dostępności na urządzenia mobilne. Zasadnym byłoby również rozeznanie kosztów w zakresie zainstalowania na nabrzeżach tablic z kodami
QR.  W tym zakresie  możliwy  byłby  udział  poszczególnych  gmin  w kosztach  działania,  które  będzie  możliwe  do  wykorzystania  przez
wszystkie  gminy.  Na  targach  coraz  częściej  funkcjonują  stoiska  wyposażone  tylko  w  monitor  lub  ekran,  na  którym wyświetlane  są
informacje przygotowane w wersji elektronicznej.
W dyskusji ustalono ponadto o przygotowaniu nominacji Związku Miast i Gmin Nadnoteckich do indywidualnej Nagrody Przyjaznego Brzegu.
Ad. 12)
W kolejnym punkcie obrad omówiono wstępnie sprawy organizacyjne XXIX Walnego Zebrania Członków Związku. W tym zakresie nie
ustalano jeszcze terminu ani miejsca obrad. Członkowie Zarządu zdecydowali, że decyzja odnośnie organizacji Walnego Zebrania zostanie
podjęta w trakcie planowanego spotkania z udziałem wszystkich członków Związku w Nakle nad Notecią 15.10.2015 r. 
Ad. 13)
Ostatni punkt obrad został wyczerpany w trakcie obrad. Prezes Zarządu Marek Tchórzka podziękował za aktywny udział w obradach i za
wszystkie tematy podjęte w trakcie obrad.
Na tym zakończono protokół i podpisano.
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